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országgyű lési képvisel ő

Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a z
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezetőjéhez

„Gyermek export?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelet Miniszter Úr !

A jelenleg érvényben lévő jogszabály szerint örökbefogadó lehet házaspár vagy egyedülálló ,
fő cél a gyermek családi környezetben való nevelkedése. A törvény elsősorban a házasságban
élő örökbefogadók által történő örökbefogadást kezeli prioritásként, ami nem zárja ki az
egyedülálló általi örökbefogadást, azonban a Hágai Egyezmény, mely a nemzetköz i
örökbefogadást is lehetővé teszi, a gyakorlatban kialakította a „gyermek exportot” . A törvény
szabályozza ugyan, hogy csak abban az esetben van lehet őség a külföldi örökbefogadásra, h a
ez Magyarországon nem járt sikerrel, azonban a hozzám forduló állampolgárok más
tapasztalatokról számoltak be. Úgy érzik a gyakorlatban a problémás gyermekekné l
(testvéreknél) eldöntött, hogy külföldre kerülnek . A hivatal és a szakértők azzal érvelnek ,
hogy a külföldi örökbe fogadók „a problémás gyermekeket is nagyon tudják szeretni” . Olyan
esetrő l is beszámoltak, hogy a tanóráról vitték el a gyermeket az olasz örökbefogadó szül ők,
más gyermekekkel ebben egyébként traumát okozva . A kormányzati portálon elérhető
statisztikában látható, hogy 33%-ra nőtt a nemzetközi örökbefogadások száma . Sajnálatos
adat azonban a Magyarországi gyermektelen családok és egyedülállók számának növekedés e
is .



Titkos örökbefogadás nem szakellátásban nevelked ő gyermekek esetében :
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A magyarországi demográfiai adatok lesújtóképet mutatnak, éppen ezért érthetetle n
számomra, hogy ilyen magas arányban exportálja a magyar gyermekeket a kormány.
Véleményem szerint elsősorban a magyarországi örökbefogadást kell preferálni, els ősorban a
családokban, másodsorban az egyedülállók körében . Kérdésként merül fel bennem a külföldr e
örökbe adott gyermekek után követésének hatékonysága, valamint az, hogy létezik- e
egyáltalán olyan szakért ő i csoport, ami eldöntheti egy gyermek helyett, hogy ő bár magyarnak
született holnaptól mégsem lesz az, megfosztva ezzel identitásától, nyelvét ő l, hazájától .

Tisztelt Miniszter Úr !

Hogyan lehetséges az, hogy ilyen magas arányú a nemzetközi örökbefogadás
Magyarországon? Hogyan lehetséges az, hogy még meg sem született a z
örökbefogadhatóságról a határozat, a szakértők már a külföldi örökbefogadás lehet őségét
mérlegelik? Miért lehetetlen szinte egy munkából él ő , tisztességes egyedülállónak örökbe
fogadni ma Magyarországon ?

Budapest, 2016 . május 9 .
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Hegedűs Lorántné
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